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Anteckningar 

NÄRVARANDE 

Andreas Lökholm, ordförande,  
Anders Hedman, Ale 
Stefan Hagebring, Alingsås 
Jamileh Mobaser, Göteborg 
Hans Frimanson, Härryda 
Frida Svärd, Kungsbacka 
Sofia Schubert, Kungälv 
Monika Nilsson, Lerum 
Yvonne Jansson-Sandberg, Lilla Edet 
Lena Almqvist, Partille 
Nomi Madolo, Partille 
Kristin Spolander, Stenungsund 
Anna-Maria Olausson, Tjörn 
Brita Malmcrona, Öckerö 
Marie Egerstad, Göteborgsregionen 
Linda Andersson, Göteborgsregionen 
Fredric Alvstrand, Göteborgsregionen 
Ulrika Krabbe, Göteborgsregionen 
Lars Jerkeman, Göteborgsregionen 
 
Deltog ej 
Sofia Grebner, vice ordförande, Mölndal 

1. Utbudsplanering, beslut/information 
• Oktoberstart, information/planering 

En första information kring oktoberstart 2024.  
 
I efterföljande diskussion framkom en viss osäkerhet i några kommuner 
kring en oktoberstart utifrån medfinans och 33-krona. 
Utbudsplaneringsgruppen får följa upp och återkomma med förslag.  
För att göra detta möjligt senareläggs ett beslut för oktoberstart till 
kommande möte den 16 maj.  

2. Ekonomi, beslut/information 
• IKE-2025, information 

Ekonomigruppen informerade om arbetet med den interkommunala 
ersättningen för 2025. Vuxenutbildningsnätverket behöver ta beslut på  
kommande möte i maj för att hålla tidplanen.  
 
Ekonomigruppens ambition är att hitta en gemensam prissättning som 
stämmer för alla kommuner i regionen.  
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• Statsbidrag 2023, rapport 
För 2023 söktes 5 olika statsbidrag: 
- Lärlingsvux 
- Lärlingsvux kombination 
- Yrkesförare 
- Yrkesvux 
- Yrkesvux kombination 
 
För 2023 söktes drygt 390 000 000 i statsbidrag, drygt 280 000 000 
beviljades. Av beviljat statsbidrag återbetalades 21% till Skolverket.  
 
Av 1 836 årsstudieplatser krävdes 787 platser i form av medfinansierade 
platser. Regionens medfinans var beräknad till 1 017 platser.  
 
Bilder bifogas 
 

• Medfinans 2024 
Den medfinans som kommunerna har meddelat ser ut att täcka behovet för 
planerade utbildningar under 2024. Uppföljning kommer att göras under 
året. 
 

• Hantering av regional pott 2024, formellt beslut 
Vuxenutbildningsnätverket har via e-post tagit beslut om hantering av en 
regional pott avseende merkostnader i den kommunala resursen för 2024.  
 
Fördelning kommer att göras enligt befolkningsnyckel och bara det behov 
som finns kommer att nyttjas. Man utgår från kommun med störst behov i 
uträkning.  
 

Vuxenutbildningsnätverket enades om  
 
att medel i den regionala potten 2024 fördelas enligt befolkningsnyckeln för 
att täcka merkostnader i den kommunala resursen för 2024. 

3. Information/diskussion  
• Utbudsrapport 

Presenterades rapporten ”Gymnasial utbildning i Göteborgsregionen”. 
En rapport kring det samlade utbudet inom gymnasieskolans program och 
vuxenutbildningens yrkesutbildningar. 
 
I rapportens siffror för 2023 har man tittat på hela det erbjudna utbudet i 
regionen. För vuxenutbildningen ser man att fyllnadsgraden har ökat i och 
med att man minskat ner utbildningar och platser, jämfört med 2022. 
Därmed matchar utbudet bättre med söktrycket.  
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Inför kommande år, 2025, finns flera delar att hålla koll på. Planering- och 
dimensionering, samverkansavtal, planeringsunderlag m.m. 
 
Bilder bifogas 
 
- Rapport omvärldsbevakning 
Informerade om den sammanställning Arbetsförmedlingen, Göteborg 
ArbVux och GR tillsammans tagit fram kring aktuella trender inom 
omvärldsbevakning.  
 
Ur diskussion 
- Arbetsförmedlingen kommer att kravställa att utbildning gäller för de 

som är inskrivna. Behöver följas upp så att dessa individer inte bara 
släpps vind för våg efter ansökan.  

 
 

• Nytt verksamhetssystem 
Diskussioner pågår med Gotit avseende avtalstolkning. GotIt avser att helt 
släcka ner systemet efter avtalets utgång, vilket går emot det som står i 
tecknat avtal. Regionens kommunjurister har kopplats på och kommer 
gemensamt att ta sig vidare i denna fråga. 
 
När det gäller regionala funktioner som efterfrågats finns fortsatt ingen 
lösning på detta i dagsläget.  
- Ansökan – här är en dialog påbörjad och en tillfällig lösning kan vara att 

GR ligger kvar i Alvis medan alla eller flertalet kommuner hanteras via 
Edlevo. Det borde vara möjligt att göra en inläsning från Alvis till Edlevo 
och att även göra detta med automatik. Detta är dock en kortsiktig 
lösning och det som är av stor vikt är att få till ett framtida system med 
samma funktioner som vi har idag. 

- Ekonomi – här handlar det mer om arbetsformer än om 
systemutveckling. En möjlighet är att information från kommunerna går 
direkt till VERA istället för via GR som görs idag. 

 
Övrigt som är på gång: 
- En styrgrupp med ArbVux, UBF och Tieto (där GR är adjungerad) har 

satts samman för att komma framåt i diskussionerna.  
- Ett samordningsforum med projektledare från kommunerna + GR träffas 

varannan vecka, 
 
Finns det önskan om att få ta del av Tietos anbudshandlingar kontaktar man 
ArbVux. Mail skickas ut med mer information. 
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Ur diskussion: 
- Tydligt att man inte ställer upp på det som finns behov av. Prisbilderna 

är helt olika och följer, varken kommunstorlek eller behov. 
- Kommer det verkligen att fungera med gemensam ansökan om 

systemen är olika? 
 

Bilder bifogas 
 

• Verksamhetsberättelse för Göteborgsregionens enhet för  
vuxenutbildningssamverkan 2023 
För tredje året har man tagit fram en verksamhetsberättelse över enheten för 
vuxenutbildningssamverkans uppdrag och utförande. Tanken är att samla all 
information på ett ställe.  
 
Kort ur sammanfattningen för 2023: 
- Faktorer som påverkat verksamheterna under året 

o begynnande lågkonjuktur 
o pandemieffekter som klingar av 
o elektrifiering 
o förändringar under 2025 
o nytt samverkansavtal, m.m 

 
- 283 000 000 har under 2023 nyttjats i statsbidrag 
- 2 924 platser har erbjudits på 239 utbildningar 

 
Bilder + rapport bifogas 

 
• Framtida rekrytering till gemensamma yrkesutbildningar 

Vid ett tidigare nätverksmöte diskuterades behovet av utökad statistik i 
redovisningar av utbildningsstarter. Arbetsutskottet får uppdraget att se över 
vilket behov som finns och återkomma med mer information på ett 
kommande möte.  
 
Inom Arbetsförmedlingen händer det mycket som påverkar 
vuxenutbildningens arbete. Vad kan man göra för att förstärka ett samarbete? 
Som tidigare nämndes, har AF som krav att inskrivna ska söka utbildning. 
Det kommer att bli svårt att hålla koll på vilka detta gäller.  
 
På GR har en grupp bestående av socialchefer, arbetsmarknadschefer, 
Arbetsförmedlingen, ArbVux och GR träffats för att diskutera framtid och 
hantering. Bland annat tittar man på resultatet, för rusta- och matcha aktörer 
i regionen, som tydligt visar att man ligger lågt jämfört med övriga regioner. 
Man har också diskuterats att eventuellt tillsätta en operativ arbetsgrupp. 
Finns det intresse att ingå är det bara att höra av sig.  
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Frågan tas upp för fortsatt diskussion på kommande möte. 
Ur diskussion: 
- I noderna har man redan forum med AF. Skulle det inte vara möjligt att 

man tar diskussion där och sedan lyfter in frågor som är aktuella i 
nätverket? 

- Även ArbVux har samarbetet med AF. Här kan man se nätverket som en 
bra plattform att stämma av så man inte behöver arbeta med samma 
frågor på olika håll.  

- Från SKRs håll ser man nyttan av att börja reda i dessa frågor redan 
nu. 

 
• Samverkansavtal 

I arbetsgruppen för ett nytt samverkansavtal har man börjat titta på den s.k 
Malmömodellen, ett önskemål från nätverket. Man ser över hur detta 
kommer att påverka våra siffror. I stort innebär Malmömodellen att 
statsbidraget fördelas ut på alla utbildningar rakt över. Då detta är helt nytt 
behöver man se vad konsekvenserna kan bli.  
 
Man ser också över en möjlig tidsplan, kanske inte realistiskt att 
Utbildningschefsnätverket redan i juni kan fatta beslut, utan att man snarare 
får se på en övergångsperiod i väntan på en ny ekonomisk modell.  
I nästa steg kommer ekonomigruppen att få ta del av vad man kommit fram 
till.  
 
Ur diskussion: 
- Nyttjandegraden av statsbidraget behöver bli bättre 
- Utslaget kommer att bli olika för regionens kommuner. Viktigt att det 

läggs tid på att se över hur det kommer att se ut.  
- Att inte behöva skicka tillbaka statsbidrag är en av utgångspunkterna i 

arbetet. 
- En ny modell kommer att hanteras i vuxenutbildningsnätverket innan 

det går till Utbildningschefsnätverket för beslut 
- En viktig fråga är hur man hanterar lokala utbildningar 

 
• Yrkesvuxutredningen 

Utredningens betänkande är nu ute på remiss. I regionen är det Ale, Lerum 
och Göteborg som är remissinstanser. GR kommer också att lämna in svar på 
remissen som består av 642 sidor och många förslag att se över. 
 
Några axplock ur förslagen. 
 
Yrkesskolan: 
I uppdraget att skriva fram en ny utbildningsform har man som förslag 
Yrkesskolan. Målgruppen för denna utbildningsform är samma som för 
yrkesvux. I första steget kommer man att köra detta som en testpilot på 38 
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skolor som har beviljats av Myndigheten för yrkeshögskolan. Ekonomiskt 
handlar detta om en bråkdel av det yrkesvux hanterar.  

 
Ur diskussion: 
- Kan det vara så att urvalskriterierna är för låga inom yrkesvux och en 

av anledningarna till att man vill satsa på detta.  
 

Lärlingsutbildningar: 
Lärlingsutbildningarna behöver reformeras. Det här är bra, utbildningarna 
behöver göras mer attraktiva. Lärlingsutbildning under utbildning är en väg. 
En arbetsgivare kan själv välja lärling, i synnerhet om man har tänkt att 
erbjuda en anställning.  
 
Ur diskussion: 
- Det har likheter med förslag handelskammaren tidigare tagit fram 
- I över 25 år har man försökt att få lärlingsutbildningar för gymnasiet 

mer attraktiva här i Sverige. Jämfört med Danmark är det stor 
skillnad. 

 
Statsbidrag och medfinans: 
Statsbidraget för yrkesvux behöver bli långsiktigt och flexibelt. Förslaget är ett 
treårigt grundbidrag + ettårigt tilläggsbidrag. Statsbidraget ska även räknas  
upp med 20% räknat på dagens nivå. Gäller även indexuppräkning.  
Vad gäller medfinansieringen ska det finnas en större flexibilitet. Förslag är 
att den fördelas ut på alla utbildningar och inte som idag enbart på yrkesvux. 
Det ska också bara vara grundbidraget som medfinans ska räknas på.  
Hur stor procent medfinansen ska hamna på är fortsatt osäkert. 
 
Prövning: 
Här har man som förslag att minska prövningsturismen. Avgiften höjs och det 
ska bara bli möjligt att genomföra två prövningsperioder inom sex månader.   
 
Bilder bifogas 

 
• Dialogkonferensen 2024 

Avstämning från dialogkonferensen 2024 som genomfördes tidigare i år. 
Fanns en del frågetecken kring upplägget och då i synnerhet hur man ska 
göra för att nå alla grupper som var inbjudna till konferensen.  
Årets konferens genomfördes digitalt. Kanske kan en fysisk konferens möta 
de olika grupperingar som deltar på ett annat sätt.  

4. Ventilen 
 
• Språkstödsutbildningar 

På GR har utbildningar med språkstöd alltid benämnts som ”Yrkesutbildning 
med språkstöd”. Men i dagens förordningstexter m.m. benämns de som 
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kombinationsutbildningar. Det finns svårigheter i att kalla en 
utbildningsform olika, men frågan är vilka konsekvenser en ändring ger.  
 
Arbetsutskottet får i uppdrag att diskutera frågan, för att därefter ta den 
vidare för hantering.  
 
Ur diskussion: 
- Om man i övriga delar av landet kallar det kombinationsutbildning, 

borde vi också följa det. 
- Ordet ”språkstödsutbildning” blir tydligare för den sökande. Svårt att 

förstå innebörden av en kombinationsutbildning 
- I benämningen språkstöd ingår en integrerad utbildning och inte en 

kombination 
- Viktigt att ta hänsyn till målgruppen 
- Med alla utbildningsformer som finns idag, är det extra viktigt att det 

är tydligt vad utbildningen handlar om.  
 

 
 
Antecknat av: 
Linda Andersson 
Göteborgsregionen 
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